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         Połaniec, dn. 28.05.2024 r. 

 

Projekt protokołu Nr III/2024 

z sesji Rady Miejskiej w Połańcu w dniu 28 maja 2024 roku. 

 

Obrady sesji Rady Miejskiej odbyły się w sali narad Urzędu Miasta i Gminy  

w Połańcu. 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 1200 

Zakończenie obrad – godz. 1618 

  

Ad. 1 

    Pani Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła III sesję 

Rady Miejskiej w Połańcu a następnie powitała: p. Radnych, p. Jacka Nowaka – 

burmistrza Miasta i Gminy, p. Jarosława Kądzielę – z- cę burmistrza Miasta i Gminy,  

p. Małgorzatę Żugaj – skarbnik Gminy, p. Bogumiłę Niespodziewaną – sekretarz 

Gminy, p. Monikę Sass – Wołczyńską  – Radcę Prawnego, kierowników i pracowników 

Urzędu Miasta i Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, 

przedstawicieli jednostek pomocniczych gminy, p. Monikę Pławską – dyrektor Centrum 

Kultury i Sztuki w Połańcu, p. Rafała Smagłowskiego – oddelegowanego na sesję  

z ramienia p. Przemysława Cieleckiego – prezesa SIM SMS, druhów strażaków z OSP 

Tursko Małe, przedstawiciela policji, dzielnicowego – mł. asp. Damiana Kaczmarczyka, 

p. Paulinę Ciach z Inicjatywy Lokalnej oraz wszystkie osoby, które przybyły na sesję. 

Następnie, p. Przewodnicząca stwierdziła prawomocność obrad, ponieważ w sesji na 

15. radnych uczestniczyło 14. radnych. (Radny nieobecny, usprawiedliwiony – p. Paweł 

Laska) 

Ad. 2 

    Pani Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała 

zaplanowany porządek obrad oraz zapytała, czy są zgłaszane propozycje zmian. 

Propozycję zmiany z upoważnienia p. Burmistrza zgłosiła p. Bogumiła Niespodziewana 

– sekretarz Gminy prosząc o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie zmiany statutu Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu, stanowiącego załącznik 

do uchwały Nr XXXVII/239/12 z dnia 13 grudnia 2012 r. 

Pani Przewodnicząca poddała wniosek pod głosowanie. 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14 radnych.) 

Głosowanie: 



2 
 

za wprowadzeniem do porządku obrad  

w/w projektu uchwały                                – 14 osób (jednogłośnie) 

(Wanda Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Walenciak, 

Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając, Zbigniew Rodenko, Piotr Grudziński, Tomasz 

Kiciński, Grzegorz Kosowicz, Adam Łańka, Marek Maj, Jan Makuła, Agnieszka 

Małkiewicz). 

 

Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad ze zmianami. 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14 radnych.) 

Głosowanie: 

za przyjęciem porządku obrad – 14 osób (jednogłośnie) 

(Wanda Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Walenciak, 

Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając, Zbigniew Rodenko, Piotr Grudziński, Tomasz 

Kiciński, Grzegorz Kosowicz, Adam Łańka, Marek Maj, Jan Makuła, Agnieszka 

Małkiewicz). 

 

Przyjęty porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1.Otwarcie sesji. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Podjęcie uchwał: 

   a/podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

      i Gminy Połaniec na lata 2024-2031, 

   b/podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Połaniec na 2024  

      rok, 

   c/podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy  

      Połaniec, 

   d/podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy  

      Połaniec na lata 2024–2034, 

   e/podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Rady Miejskiej w Połańcu  

      do opracowania zmian w Statucie Miasta i Gminy Połaniec, 

   f/podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących  

     Budżetu Obywatelskiego Miasta i Gminy Połaniec na 2025 r. 

   g/podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu  

      stanowiącego załącznik do uchwały Nr XXXVII/239/12 z dnia 13 grudnia 2012 r. 

4.Przedstawienie raportu o stanie Gminy Połaniec w 2023 roku. 

5.Informacje bieżące na temat: 

   a/ pracy Przewodniczącej Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym, 

   b/ pracy Burmistrza Miasta i Gminy, w tym informacja dotycząca realizacji inwestycji, 

   c/ pracy Komisji Rady w okresie międzysesyjnym. 

6.Interpelacje radnych. 
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7.Dyskusja i wolne wnioski. 

8.Zakończenie obrad. 

Załącznikami do protokołu są: 

-lista obecności radnych, 

-lista obecnych na sali, 

-podjęte uchwały, 

-Raport o stanie Gminy Połaniec w 2023 roku. 

 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad sesji, p. Rafał Smagłowski 

przedstawiciel p. Przemysława Cieleckiego – prezesa spółki SIM SMS odczytał  

w imieniu p. Prezesa informacje dotyczące inwestycji realizowanej w Połańcu, cyt.: 

,,Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Radni,  Panie Burmistrzu, Szanowni 

Państwo. Bardzo przepraszam za moją nieobecność w dniu dzisiejszym. W krótkim 

opisie postaram się przedstawić Państwu sytuację związaną z prowadzeniem przez 

spółkę inwestycji na terenie gminy Połaniec. Zgodnie z zapowiedziami dla Państwa 

inwestycji został ogłoszony przetarg w systemie ,,Zaprojektuj i wybuduj” na realizację 

budowy 228 mieszkań w ramach Społecznych Inicjatyw Mieszkaniowych. Obecnie 

spółka jest na etapie analizowania dokumentacji przetargowej i wzywania potencjalnego 

oferenta do przedstawienia wniosków dowodowych w postaci dokumentacji.  

W pierwszym tygodniu czerwca dojdzie do podpisania umowy z generalnym 

wykonawcą wyłonionym w trybie prawa zamówień publicznych. Następnym krokiem 

będzie oczekiwanie przez spółkę na wykonanie przez generalnego wykonawcę 

stosownych projektów oraz uzyskanie przez niego prawomocnego pozwolenia na 

budowę. Z informacji ustnych jakie uzyskaliśmy z p. Burmistrzem, Jackiem Nowakiem 

na spotkaniu, w którym uczestniczył pan Łukasz Bałajewicz, pełniący obowiązki 

prezesa KZN, środki z rządowego funduszu rozwoju mieszkalnictwa w wysokości 10% 

wartości inwestycji, czyli ok. 8 500 000 zł trafią na konto gminy Połaniec w ciągu 

najbliższego kwartału. Upraszam Radę Gminy o pracę nad regulaminem najemców dla 

realizowanej inwestycji.” 

 

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy poinformował, że do Urzędu Miasta  

i Gminy w Połańcu wpłynęło pismo Rejonowego Zarządu Infrastruktury w Krakowie, 

Szef Zarządu, pułkownik Krzysztof Kaleta, jak również do wiadomości Departamentu 

Infrastruktury Ministerstwa Obrony Narodowej, generał brygady Jacek Sankowski. 

Pismo dotyczy pozyskania nieruchomości na potrzeby obronności i bezpieczeństwa 

państwa w gminie Połaniec, cyt.,, Szanowny Panie Burmistrzu, w nawiązaniu do 

prowadzonej korespondencji w sprawie zbycia na rzecz skarbu państwa w trwały zarząd 

Rejonowego Zarządu Infrastruktury w Krakowie nieruchomości położonych  

w Rudnikach, gmina Połaniec informuje, że Rejonowy Zarząd Infrastruktury otrzymał 

polecenie rozpoczęcia procedury pozyskiwania przedmiotowych nieruchomości  
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o łącznej powierzchni 30ha3887㎡ ujętych w uchwale Rady Miejskiej w Połańcu  

z dnia 09 kwietnia 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  

i udzielenia bonifikaty. Mając powyższe na uwadze, proszę o kontynuację regulacji 

stanów prawnych nieruchomości i pozyskania ich na rzecz gminy z przeznaczeniem do 

zbycia na potrzeby resortu obrony narodowej. Zbycie nieruchomości powinno nastąpić 

w terminie do 31.12.2025.” Pan Burmistrz powiedział, że jest prośba o rozpoczęcie 

regulacji stanów prawnych i działania, które umożliwią na koniec roku 2025 

przekazanie tych działek na rzecz Ministerstwa Obrony Narodowej. 

 

Ad.3     

a/Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

   i Gminy Połaniec na lata 2024-2031. 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy.  

Pani Skarbnik poprosiła o przyjęcie autopoprawek przedstawionych na Komisjach 

Rady. 

  

Pani Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła  

o przedstawienie opinii Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku 

z tym p. Marek Maj – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały procedowany projekt uchwały.   

 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady 

Miejskiej poddała pod głosowanie procedowany projekt uchwały.  

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały –  14 osób (jednogłośnie) 

wraz z autopoprawkami 

(Wanda Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Walenciak, 

Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając, Zbigniew Rodenko, Piotr Grudziński, Tomasz 

Kiciński, Grzegorz Kosowicz, Adam Łańka, Marek Maj, Jan Makuła, Agnieszka 

Małkiewicz). 

Uchwała Nr III/4/2024 została podjęta. 

 

b/Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Połaniec  

   na 2024 rok. 

       Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy.  

Pani Skarbnik poprosiła o przyjęcie autopoprawek przedstawionych na Komisjach 

Rady.  
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Pani Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła  

o przedstawienie opinii Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku 

z tym p. Marek Maj – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały procedowany projekt uchwały.   

 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady 

Miejskiej poddała pod głosowanie procedowany projekt uchwały.  

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały –  14 osób (jednogłośnie) 

wraz z autopoprawkami 

(Wanda Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Walenciak, 

Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając, Zbigniew Rodenko, Piotr Grudziński, Tomasz 

Kiciński, Grzegorz Kosowicz, Adam Łańka, Marek Maj, Jan Makuła, Agnieszka 

Małkiewicz). 

Uchwała Nr III/5/2024 została podjęta. 

 

c/Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta  

   i Gminy Połaniec. 

     

 Wprowadzenia do tematu dokonała p. Bogumiła Niespodziewana – skarbnik Gminy.  

 

Pani Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła  

o przedstawienie opinii Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku 

z tym p. Marek Maj – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały procedowany projekt uchwały.   

 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady 

Miejskiej poddała pod głosowanie procedowany projekt uchwały.  

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały –  14 osób (jednogłośnie) 

(Wanda Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Walenciak, 

Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając, Zbigniew Rodenko, Piotr Grudziński, Tomasz 

Kiciński, Grzegorz Kosowicz, Adam Łańka, Marek Maj, Jan Makuła, Agnieszka 

Małkiewicz). 

Uchwała Nr III/6/2024 została podjęta. 
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Pan Grzegorz Golonka – prezes OSP Tursko Małe w imieniu OSP Tursko Małe oraz 

wszystkich mieszkańców podziękował p. Burmistrzowi, zastępcy p. Burmistrza oraz 

Radzie Miejskiej za ogromne wsparcie i pozytywne rozpatrzenie prośby o zakup 

nowego samochodu dla jednostki. 

d/Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy  

   Połaniec na lata 2024–2034. 

     Wprowadzenia do tematu dokonała p. Aneta Matusiewicz – kierownik ref. 

Pozyskiwania Środków Pomocowych i Rozwoju Gminy. 

Pani Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła  

o przedstawienie opinii Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku 

z tym p. Marek Maj – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały procedowany projekt uchwały. 

W dyskusji udział wzięli: 

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy Połaniec odnosząc się do programu 

powiedział, że jest to bardzo obszerny dokument, który przedstawia wizje, misje i cele 

rozwoju Miasta i Gminy Połaniec. Są 2 obszary rewitalizacji, które trzeba wesprzeć i je 

realizować, gdyż wiąże się to również ze staraniem o środki finansowe na następne lata. 

Głos zabrała p. Paulina Ciach z Inicjatywy Lokalnej, która poinformowała  

o najważniejszych założeniach programu. Poinformowała, że pracę nad gminnym 

programem rewitalizacji zaczęto w zeszłym roku. Najpierw został wyznaczony obszar 

zdegradowany na podstawie zebranych wskaźników, następnie obszar rewitalizacji.  

W gminie Połaniec są 2 podobszary rewitalizacji i obydwa na terenie miasta Połaniec. 

Jeden podobszar jest częścią jednostki osiedla Nr 1 i Nr 2 i obejmuje ulice: Batalionów 

Chłopskich, Działkowców, gen. Józefa Zajączka, Kołłątaja, Kilińskiego, Kosynierów, 

Spokojną, Czernieckiego, Witosa i Żapniowską. Drugi obszar rewitalizacji to jest część 

Os. Nr 1 i Os. Nr 3 i obejmuje ulice: 11 Listopada, Jędrusiów, Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego, Kościelną, Leśną, Marii Konopnickiej, Mazurka, Ogrodową, Osiecką, 

Sportową, Staszowską, Uniwersału Połanieckiego i Zrębińską. Dla każdego z tych 

podobszarów została wyznaczona misja, wizja i kierunki działania. Dla 1 podobszaru to 

jest bezpieczna przestrzeń z wysokiej jakości usługami społecznymi i kulturalnymi, 

nowoczesną infrastrukturą techniczną oraz czystym środowiskiem, miejscem do życia, 

współdziałających i zintegrowanych mieszkańców, natomiast wizja dla podobszaru 

drugiego tj. społeczna, gospodarcza i przestrzenna. Spójność obszaru pobudza 

interesariuszy rewitalizacji do działań w kierunku poprawy ich sytuacji życiowej. Te 

wizje wraz z misją i warunkami rozwoju mają na celu skupić różne działania i to będą 

działania miękkie dla mieszkańców: integracyjne, edukacyjne, które mają zapewnić im 

zagospodarowanie czasu wolnego, dać możliwości rozwoju, gdzie nie zawsze każdy  

z mieszkańców może ma dostęp do takich działań. Celem rewitalizacji jest też 



7 
 

zagospodarowanie przestrzeni publicznych i stworzenie mieszkańcom miejsca do 

wypoczynku. Rewitalizacja będzie obejmować budynki publiczne, gdzie mieszkańcy 

się będą mogli spotykać, również przestrzenie – zagospodarowanie placów zabaw, 

parki, skwery, żeby mieszkańcy mogli bezpiecznie spędzać czas razem  

z rodzinami, organizować różnego rodzaju pikniki rodzinne. Będzie to miejsce dla 

stowarzyszeń, które są częścią życia gminy, współpraca z przedsiębiorcami. Są to 

główne założenia rewitalizacji. W programie umieszczono również projekty 

strategiczne, które skupiają się na obszarach rewitalizacji i dotyczą ochrony dziedzictwa 

lokalnego, poprawy dostępności obiektów sportowych i kulturalnych, co dotyczy 

podobszaru pierwszego i tutaj m.in mowa o modernizacji placów zabaw, przebudowie 

biblioteki publicznej. Projekt obejmuje również pływalnię Delfin. W drugim 

podobszarze z projektów tj. zwiększenie dostępności usług publicznych i społecznych, 

projekty skierowane do seniorów i do mieszkańców, skupiające się na usługach 

zdrowotnych: powstanie centrum opiekuńczo-mieszkalnego, budowa filii 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Połańcu. Projekt trzeci jest dedykowany dla 

podobszaru drugiego rewitalizacji i są tu działania twarde, czyli inwestycyjne – 

adaptacja i wyposażenie budynku po spółdzielni inwalidów przy ul. Staszowskiej wraz  

z zagospodarowaniem terenu, modernizacja placów zabaw, czy zagospodarowanie 

terenu przy Rzece Wschodniej. Czwarty projekt jest skierowany tylko na działania 

miękkie – edukacyjne. Jest tu też cyfryzacja szkół, organizacja spotkań z doradcą 

zawodowym oraz psychologiem, wspieranie edukacji i rozwoju mieszkańców przez całe 

życie, tak aby każdy na każdym etapie mógł skorzystać z jakiegoś rozwoju, 

przekwalifikowania się. W rewitalizacji jest też kilka projektów uzupełniających.  

Po podjęciu uchwały, gmina będzie mogła się ubiegać o dofinansowanie z Urzędu 

Marszałkowskiego z działania skierowanego na rewitalizację miast. Bodajże jest 

25.000.000 euro dla wszystkich miast w województwie więc w momencie, kiedy ten 

program zostanie zaakceptowany przez Urząd Marszałkowski, a już były wstępne 

konsultacje i jest pozytywna opinia – wtedy gmina będzie się mogła ubiegać  

o dofinansowanie na te projekty i inne, które się w to wpisują. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady 

Miejskiej poddała pod głosowanie procedowany projekt uchwały.  

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały –  14 osób (jednogłośnie) 

(Wanda Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Walenciak, 

Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając, Zbigniew Rodenko, Piotr Grudziński, Tomasz 

Kiciński, Grzegorz Kosowicz, Adam Łańka, Marek Maj, Jan Makuła, Agnieszka 

Małkiewicz). Uchwała Nr III/7/2024 została podjęta. 
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e/Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Rady Miejskiej  

   w Połańcu do opracowania zmian w Statucie Miasta i Gminy Połaniec. 

 

     Wprowadzenia do tematu dokonała p. Bogumiła Niespodziewana – sekretarz Gminy. 

 

Pani Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła  

o przedstawienie opinii Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku 

z tym p. Marek Maj – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały procedowany projekt uchwały. 

 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że Komisja będzie wybierana zwykłą 

większością głosów w głosowaniu imiennym. Jednocześnie poinformowała, że na 

podstawie paragrafu 6 ust. 1 Statutu Miasta i Gminy Połaniec, Rada Miejska przed 

powołaniem składu Komisji wybiera najpierw przewodniczącego. Pani Przewodnicząca 

poprosiła o zgłaszanie kandydatów na funkcję przewodniczącego doraźnej komisji 

Rady Miejskiej w Połańcu do opracowania zmian w Statucie Miasta i Gminy Połaniec. 

 

Pan Andrzej Wawrzyniec zgłosił kandydaturę p. Jana Makuły. 

    (p. Jan Makuła wyraził zgodę.) 

 

Pan Krzysztof Zając zgłosił kandydaturę p. Zbigniewa Rodenko. 

    (p. Zbigniew Rodenko wyraził zgodę.) 

 

Pani Izabela Płonka – radna Rady Miejskiej zapytała p. Prawnik, czy p. Radny, Jan 

Makuła, który jest przewodniczącym Komisji Rewizyjnej może być przewodniczącym 

Komisji Statutowej, w związku z tym p. Monika Sass – Wołczyńska – Radca Prawny 

powiedziała, że ani ustawa o samorządzie gminnym ani statut nie zawierają w tym 

zakresie żadnych ograniczeń. Jedyne ograniczenia dotyczą powoływania w skład 

Komisji Rewizyjnej oraz Skarg, Wniosków i Petycji i są to ograniczenia wynikające  

z ustawy.  

 

Pani Przewodnicząca poprosiła o zgłoszenie wniosku o zamknięcie listy kandydatów na 

funkcję przewodniczącego doraźnej komisji Rady Miejskiej w Połańcu do opracowania 

zmian w Statucie Miasta i Gminy Połaniec. 

 

Pan Andrzej Wawrzyniec – radny Rady Miejskiej zgłosił wniosek formalny  

o zamknięcie listy kandydatów. 

 

Pani Przewodnicząca poddała wniosek pod głosowanie. 

 



9 
 

(Podczas głosowania obecnych było 14. radnych) 

 Głosowanie: 

         za zamknięciem listy     – 14 osób (jednogłośnie) 

(Tomasz Kiciński, Grzegorz Kosowicz, Adam Łańka, Marek Maj, Jan Makuła, Agnieszka 

Małkiewicz, Małgorzata Walenciak, Andrzej Wawrzyniec, Piotr Grudziński, Wanda 

Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Zbigniew Rodenko, Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając) 

 

Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie kandydaturę p. Jana Makuły na 

przewodniczącego Komisji. 

 

(Podczas głosowania obecnych było 14. radnych) 

 Głosowanie: 

         za powierzeniem p. Janowi Makuła funkcji przewodniczącego doraźnej 

Komisji Rady Miejskiej w Połańcu do opracowania zmian w Statucie Miasta  

i Gminy Połaniec         – 8 osób 

(Tomasz Kiciński, Grzegorz Kosowicz, Adam Łańka, Marek Maj, Jan Makuła, Agnieszka 

Małkiewicz, Małgorzata Walenciak, Andrzej Wawrzyniec) 

przeciwko – 2 osoby 

(Izabela Płonka, Grzegorz Tomecki) 

wstrzymało się – 4 osoby 

(Piotr Grudziński, Wanda Kaczmarczyk, Zbigniew Rodenko, Krzysztof Zając) 

 

Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie kandydaturę p. Zbigniewa Rodenko na 

przewodniczącego Komisji. 

 

(Podczas głosowania obecnych było 14. radnych) 

 Głosowanie: 

         za powierzeniem p. Zbigniewowi Rodenko funkcji przewodniczącego 

doraźnej Komisji Rady Miejskiej w Połańcu do opracowania zmian w Statucie 

Miasta i Gminy Połaniec         – 8 osób 

(Piotr Grudziński, Wanda Kaczmarczyk, Zbigniew Rodenko, Krzysztof Zając, Izabela 

Płonka, Grzegorz Tomecki, Tomasz Kiciński, Marek Maj) 

przeciwko – 1 osoba 

(Agnieszka Małkiewicz) 

wstrzymało się – 5 osób 

(Grzegorz Kosowicz, Adam Łańka, Jan Makuła, Małgorzata Walenciak, Andrzej 

Wawrzyniec) 

 

Głos zabrała p. Monika Sass – Wołczyńska – Radca Prawny, która poinformowała, że 

w jej ocenie nie doszło do wyboru, bo jest 8 głosów za 1 kandydaturą i 8 głosów za  



10 
 

2 kandydaturą. Żadna kandydatura nie uzyskała wymaganej większości. Statut stanowi, 

że zwykła większość głosów jest to taka liczba głosów za, która przewyższa co najmniej 

o 1 głos liczbę głosów przeciw, przy czym nie bierze się pod uwagę głosów 

wstrzymujących. Natomiast tu jest też specyficzna sytuacja, że odbywa się głosowanie 

oddzielnie, bo sam system nie przewiduje możliwości głosowania tak żeby p. Radni 

mogli głosować od razu nad 2 osobami a wtedy mogłoby się to jeszcze inaczej 

rozstrzygnąć. 

 

Pani Małgorzata Walenciak –przewodnicząca Rady Miejskiej  

ogłosiła 5 minut przerwy. 

Po wznowieniu sesji przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

 

Głos zabrał p. Jan Makuła – radny Rady Miejskiej, który poinformował, że w związku  

z zaistniałą sytuacją rezygnuje z kandydatury na funkcję przewodniczącego doraźnej 

Komisji Rady Miejskiej w Połańcu do opracowania zmian w Statucie Miasta i Gminy 

Połaniec na rzecz p. Zbigniewa Rodenko – radnego Rady Miejskiej, ponieważ p. Radny 

ma większe doświadczenie w tym zakresie. 

 

W świetle powyższej informacji p. Przewodnicząca poddała pod głosowanie 

kandydaturę p. Zbigniewa Rodenko na przewodniczącego Komisji. 

 

(Podczas głosowania obecnych było 14. radnych) 

 Głosowanie: 

         za powierzeniem p. Zbigniewowi Rodenko funkcji przewodniczącego 

doraźnej Komisji Rady Miejskiej w Połańcu do opracowania zmian w Statucie 

Miasta i Gminy Połaniec         – 14 osób (jednogłośnie) 

(Piotr Grudziński, Wanda Kaczmarczyk, Zbigniew Rodenko, Krzysztof Zając, Izabela 

Płonka, Grzegorz Tomecki, Tomasz Kiciński, Marek Maj, Agnieszka Małkiewicz, 

Grzegorz Kosowicz, Adam Łańka, Jan Makuła, Małgorzata Walenciak, Andrzej 

Wawrzyniec) 

 

Pan Andrzej Wawrzyniec – radny Rady Miejskiej powiedział, że miał przyjemność  

2 razy być w Komisji Statutowej i nie ulega wątpliwości, że mimo iż czasem  

z p. Radnym, Zbigniewem Rodenko się różnią to p. Radny pracował wytrwale i funkcja 

przewodniczącego tej Komisji mu się należy.  Podkreślił, że Statut jest bardzo ważnym 

dokumentem, za jakiś czas na pewno będą jeszcze zmiany statutów samorządów 

osiedlowych oraz sołectw. Pan Radny podziękował wszystkim, którzy pracowali na 

rzecz statutu: p. Sekretarz, p. Prawnik, pracownikom Biura Rady Miejskiej. 
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Głos zabrał p. Zbigniew Rodenko – radny Rady Miejskiej, który odnosząc się do 

powyższych słów powiedział, że nie spodziewał się takich słów, dziękując jednocześnie 

za poparcie.  

 

Pani Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie kandydatów na członków Komisji  

w związku z tym p. Zbigniew Rodenko – radny Rady Miejskiej zaproponował, żeby  

w skład Komisji powołać wszystkich radnych, którzy pracowali dotychczas przy 

statucie, ewentualne by uzupełnić skład. W poprzedniM składzie komisji byli: Andrzej 

Wawrzyniec, Krzysztof Zając, Wanda Kaczmarczyk, Andrzej Baran, przy czym  

p. Radny Andrzej Baran jak wiadomo nie uzyskał mandatu. W związku z tym  

p. Przewodnicząca zaproponowała p. Jana Makułę. Pani Przewodnicząca zapytała  

p. Radnych, czy wyrażają zgodę by głosować jednorazowo nad członkami tej komisji. 

Radni przyjęli propozycje poprzez aklamację.  

 

Pan Krzysztof Zając – radny Rady Miejskiej zgłosił formalny wniosek o zamknięcie 

listy. 

 

 Pani Przewodnicząca poddała wniosek pod głosowanie. 

 

(Podczas głosowania obecnych było 14. radnych) 

 Głosowanie: 

         za zamknięciem listy     – 14 osób (jednogłośnie) 

(Tomasz Kiciński, Grzegorz Kosowicz, Adam Łańka, Marek Maj, Jan Makuła, Agnieszka 

Małkiewicz, Małgorzata Walenciak, Andrzej Wawrzyniec, Piotr Grudziński, Wanda 

Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Zbigniew Rodenko, Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając) 

 

Pani Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie 

procedowany projekt uchwały informując, że p. Radni zagłosują za podjęciem uchwały 

ustalając skład osobowy Komisji, tj.: Przewodniczący Zbigniew Rodenko; członkowie: 

Andrzej Wawrzyniec, Krzysztof Zając, Wanda Kaczmarczyk, Jan Makuła.  

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały – 14 osób (jednogłośnie) 

(Wanda Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Walenciak, 

Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając, Zbigniew Rodenko, Piotr Grudziński, Tomasz 

Kiciński, Grzegorz Kosowicz, Adam Łańka, Marek Maj, Jan Makuła, Agnieszka 

Małkiewicz). 

Uchwała Nr III/8/2024 została podjęta. 

 



12 
 

f/Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych  

  dotyczących Budżetu Obywatelskiego Miasta i Gminy Połaniec na 2025 r. 

 

     Wprowadzenia do tematu dokonała p. Anna Winnicka – kierownik ref. 

Organizacyjnego, Komunikacji i Spraw Społecznych. 

 

Pani Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła  

o przedstawienie opinii Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku 

z tym p. Marek Maj – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały procedowany projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady 

Miejskiej poddała pod głosowanie procedowany projekt uchwały.  

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały – 14 osób (jednogłośnie) 

(Wanda Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Walenciak, 

Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając, Zbigniew Rodenko, Piotr Grudziński, Tomasz 

Kiciński, Grzegorz Kosowicz, Adam Łańka, Marek Maj, Jan Makuła, Agnieszka 

Małkiewicz). 

Uchwała Nr III/9/2024 została podjęta. 

 

g/Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu  

   stanowiącego załącznik do uchwały Nr XXXVII/239/12 z dnia 13 grudnia 2012 r.  

 

Pani Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady Miejskiej ogłosiła 5 minut 

przerwy w obradach sesji Rady Miejskiej.  

Po przerwie przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

 

Posiedzenie Rady opuścił p. Tomasz Kiciński – wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

 

     Wprowadzenia do tematu dokonała p. Monika Pławska – dyrektor Centrum Kultury 

i Sztuki w Połańcu. 

Pani Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła  

o przedstawienie opinii Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku 

z tym p. Marek Maj – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały procedowany projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady 

Miejskiej poddała pod głosowanie procedowany projekt uchwały.  
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(Podczas głosowania na sali obecnych było 1. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały – 13 osób (jednogłośnie) 

(Wanda Kaczmarczyk, Izabela Płonka, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Walenciak, 

Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając, Zbigniew Rodenko, Piotr Grudziński, Grzegorz 

Kosowicz, Adam Łańka, Marek Maj, Jan Makuła, Agnieszka Małkiewicz). 

Uchwała Nr III/10/2024 została podjęta. 

 

Ad. 4 

 

      Pani Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że 

zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym co roku do dnia 31 maja, Burmistrz ma 

obowiązek przedstawienia Radzie Gminy raport o stanie gminy, który obejmuje 

podsumowanie działalności burmistrza w roku poprzednim, w szczególności realizację 

polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego. 

Przedstawienia raportu o stanie Gminy Połaniec w 2023 roku dokonał p. Jacek Nowak 

– burmistrz Miasta i Gminy, p. Jarosław Kądziela – z- ca burmistrza Miasta i Gminy  

 oraz p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy.  

 

        (Raport o stanie Gminy Połaniec w 2023 r. znajduje się w dokumentacji Biura Rady 

Miejskiej). 

 

Pani Przewodnicząca powiedziała, że nad przedstawionym raportem zostanie 

przeprowadzona debata, która będzie miała miejsce na sesji w czerwcu. 

 

Pani Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady Miejskiej ogłosiła 15 minut 

przerwy w obradach sesji Rady Miejskiej.  

Po przerwie przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

 

Ad. 5 

    Informacje bieżące z pracy: przewodniczącego Rady Miejskiej, burmistrza Miasta  

i Gminy, informacje o realizacji inwestycji w okresie międzysesyjnym oraz pracach 

poszczególnych Komisji Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym. 

Pani Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że 

w okresie międzysesyjnym oprócz obowiązków, które bezpośrednio wynikają  

z pełnionej funkcji, reprezentowała Radę Miejską w spotkaniach i uroczystościach, 

były to:  

-szkolenie dla Radnych Rady Miejskiej nt.: ,,ABC radnego nowej kadencji”, 

-Rodzinny Bieg Przedszkolny,, Biegiem Dróżką za Kościuszką”, 

https://www.prawo.pl/samorzad/raport-o-stanie-gminy-powiatu-wojewodztwa-jak-sporzadzic-udzial,501784.html
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-nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej, 

-inscenizacja słowno – muzyczna, pn.,, Narodziny naszego miasta”, w wykonaniu  

 podopiecznych Środowiskowego Domu Samopomocy, 

-V Bieg Kościuszkowski, 

-Turniej piłki nożnej Aktywny Junior – ,, Enea Cup 2024”. 

 

Pani Przewodnicząca dodała, że w każdy wtorek wraz z wiceprzewodniczącymi Rady 

Miejskiej na zmianę pełnią dyżury dla mieszkańców w Biurze Rady Miejskiej  

w godz. 15:15 -16:00. Ponadto jest w stałym kontakcie z mieszkańcami, p. Burmistrzem 

i p. Zastępcą.  

 

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy przedstawił informację z pracy  

w okresie międzysesyjnym, którą można odsłuchać https: // esesja. tv/ transmisja 

/52706/sesja-nr-iii-w-dniu-28-maja-2024-godz-1200.htm (2:15:34) 

Pan Jarosław Kądziela – z – ca Burmistrza Miasta i Gminy przedstawił informacje 

dotyczące realizacji inwestycji, które można odsłuchać https://esesja.tv/ transmisja 

/52706/sesja-nr-iii-w-dniu-28-maja-2024-godz-1200.htm (2:38:33) 

Praca Komisji Rady w okresie międzysesyjnym. 

Pan Jan Makuła – przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja  

w okresie międzysesyjnym sformułowała wniosek o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Połaniec.  

 

Pytań nie zgłoszono.  

 

Pan Grzegorz Kosowicz – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformował, że w dniu 14 maja 2024 r. na sesji zwołanej w trybie nadzwyczajnym 

powołano Komisję i wybrano przewodniczącego Komisji. Na najbliższym posiedzeniu 

Komisji, Komisja wybierze spośród siebie wiceprzewodniczącego.  

Pytań nie zgłoszono. 

 

Pan Marek Maj – przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych 

poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym zebrała się 2 razy. W dniu  

14 maja 2024 r. na sesji zwołanej w trybie nadzwyczajnym powołano Komisję  

i wybrano przewodniczącego Komisji. Natomiast w dniu dzisiejszym Komisja na 

wspólnym posiedzeniu Komisji zwołanym przed sesją wybrała wiceprzewodniczącą 

Komisji, którą została p. Agnieszka Małkiewicz i zaopiniowała projekty uchwał 

przygotowane na dzisiejszą sesję Rady Miejskiej. Ponadto, dziś Komisja procedowała 

nad trzema wnioskami o ustanowienie służebności przesyłu firmy Nexera, wnioskiem  

https://esesja.tv/transmisja/52706/sesja-nr-iii-w-dniu-28-maja-2024-godz-1200.htm
https://esesja.tv/transmisja/52706/sesja-nr-iii-w-dniu-28-maja-2024-godz-1200.htm
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o ustanowienie służebności przesyłu firmy PGE, wnioskiem o ustanowienie służebności 

przesyłu firmy PSG oraz nad podaniem o wykup działki.  

 

Pytań nie zgłoszono.  

  

Pan Adam Łańka – przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformował, 

że Komisja w okresie międzysesyjnym zebrała się 2 razy. W dniu 14 maja 2024 r. na 

sesji zwołanej w trybie nadzwyczajnym powołano Komisję i wybrano 

przewodniczącego Komisji. Natomiast w dniu dzisiejszym Komisja na wspólnym 

posiedzeniu Komisji zwołanym przed sesją wybrała wiceprzewodniczącego Komisji, 

którym został p. Tomasz Kiciński i zaopiniowała projekty uchwał przygotowane na 

dzisiejszą sesję Rady Miejskiej. 

 

Pytań nie zgłoszono.  

 

Pan Andrzej Wawrzyniec – przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym zebrała się dwa razy. W dniu  

14 maja 2024 r. na sesji zwołanej w trybie nadzwyczajnym powołano Komisję  

i wybrano przewodniczącego Komisji. Natomiast w dniu dzisiejszym Komisja na 

wspólnym posiedzeniu Komisji zwołanym przed sesją wybrała wiceprzewodniczącego 

Komisji, którym został p. Marek Maj i zaopiniowała projekty uchwał przygotowane na 

dzisiejszą sesję Rady Miejskiej. Ponadto, dziś Komisja procedowała nad trzema 

wnioskami o ustanowienie służebności przesyłu firmy Nexera, wnioskiem  

o ustanowienie służebności przesyłu firmy PGE, wnioskiem o ustanowienie służebności 

przesyłu firmy PSG oraz nad podaniem o wykup działki.  

 

Pytań nie zgłoszono.  

 

Pani Agnieszka Małkiewicz – przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

poinformowała, że Komisja w okresie międzysesyjnym zebrała się 2 razy. W dniu  

14 maja 2024 r. na sesji zwołanej w trybie nadzwyczajnym powołano Komisję  

i wybrano przewodniczącą Komisji. Natomiast w dniu dzisiejszym Komisja na 

wspólnym posiedzeniu Komisji zwołanym przed sesją wybrała wiceprzewodniczącego 

Komisji, którym został p. Jan Makuła i zaopiniowała projekty uchwał przygotowane na 

dzisiejszą sesję Rady Miejskiej. 

 

Pytań nie zgłoszono. 
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Ad. 6 

   Pani Małgorzata Walenciak – przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że  

w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły interpelacje radnych.  

Ad. 7 

     Pani Paulina Mielnik – dyrektor Przychodni Zdrowia w Połańcu poinformowała, że  

w przestrzeni publicznej pojawia się wiele pytań i wątpliwości dotyczących Przychodni 

Zdrowia w związku z tym czuje się w obowiązku, aby przekazać rzetelne informacje 

dotyczące funkcjonowania placówki w zakresie pracy lekarzy – rezydentów. Pani 

Dyrektor poinformowała, że w placówce, która posiada akredytację jest 3 lekarzy 

rezydentów. Są to dr Katarzyna Bialik, dr Aleksandra Leśniewska, dr Bogumiła 

Gwoździowska. Panie realizują swoją rezydenturę w różnym trybie w związku z tym 

każdy z trybów wiąże się z odrębnym harmonogramem realizacji staży zarówno  

w jednostce macierzystej, jak i w jednostkach zewnętrznych, czyli w placówkach 

szpitalnych. W związku z tym, że dr Katarzyna Bialik jest w przychodni do 15 czerwca 

i ta jej obecność miała zupełnie inaczej wyglądać w maju i w czerwcu, natomiast 

musiała wrócić na oddział i realizować staże w szpitalu staszowskim, wobec tego, nie 

jest obecna do dnia 15 czerwca jako rezydent. Prowadzone są rozmowy z p. Doktor na 

temat dalszej współpracy już w momencie, w którym będzie pracowała nie jako 

rezydent a jako lekarz w przychodni. Jednocześnie p. Doktor będzie finalizowała swoje 

przygotowania do egzaminu, czyli do obrony swojej ścieżki zawodowej, czyli lekarza 

rezydenta z zakresu medycyny rodzinnej. Pani dr Aleksandra Leśniewska lekarz – 

rezydent medycyny rodzinnej przebywa w tym momencie na stażach zewnętrznych  

w placówkach medycznych. Pani Doktor zrealizowała w przychodni staż podstawowy, 

natomiast pozostały staż, czyli staże zewnętrzne realizuje w różnych szpitalach,  

z którymi przychodnia posiada akredytację i podpisuje porozumienia i umowy. Te 

szpitale muszą także spełniać formalne warunki i posiadać akredytację na każdym  

z oddziałów, na których lekarz rezydent musi tę specjalizację dokończyć w związku  

z tym należy głośno i wyraźnie powiedzieć, że zarówno dr Katarzyna Bialik, jak i dr 

Aleksandra Leśniewska absolutnie nie są zwolnione, dlatego że są rezydentkami a ich 

macierzystą jednostką jest przychodnia zdrowia. Trzecim rezydentem jest dr Bogumiła 

Gwoździowska, która w tym momencie przebywa na urlopie rodzicielskim i wraca do 

pracy w lipcu br. Rezydenci mają swojego opiekuna, jest nim dr Elżbieta Tarnowska, 

która czuwa nad przebiegiem szkoleń tychże rezydentów, jest z nimi w stałym 

kontakcie. Pani Dyrektor podkreśliła, że jest ostatnią osobą, która chciałaby zwolnić 

rezydentów mając świadomość tego, że Panie są bardzo pozytywnie odbierane przez 

pacjentów. Dodała, że będzie robiła wszystko, aby zachęcić ich po zakończonej ścieżce 

do powrotu do przychodni. Kontynuując, p. Dyrektor podziękowała wszystkim, którzy 

uczestniczyli w konferencji o charakterze profilaktycznym pod tytułem ,,Profilaktycznie 

w Połańcu”, gdzie temat przewodni dotyczył słuchu - dlaczego słyszymy coraz gorzej. 
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Pani Dyrektor podziękowała p. Burmistrzowi za zaangażowanie się w tę inicjatywę, za 

obecność p. Sekretarz, p. Radnemu, Piotrowi Grudzińskiemu, p. Radnemu Grzegorzowi 

Kosowiczowi, którzy uczestniczyli w tym przedsięwzięciu. Pani Dyrektor 

podziękowała wszystkim jednostkom, które przyszły na to spotkanie ze swoimi 

podopiecznymi. Temat dotyczył słuchu niemniej jednak bardzo ważną przestrzenią, 

wokół której gromadzono się w tym dniu była także kwestia dostępności zarówno dla 

podopiecznych Warsztatów Terapii Zajęciowej, podopiecznych Środowiskowego Domu 

Samopomocy, jak również wszystkich, bowiem jeśli nie teraz to w przyszłości wszyscy 

będą się mierzyć z wyzwaniem i z ograniczeniem w zakresie przemieszczania się, jeśli 

chodzi o wzrok, czy też słuch. Na konferencji zapraszano do uczestnictwa w kolejnej 

inicjatywie, która będzie miała miejsce 3 lipca o g. 10.00. Tematem spotkania będzie to, 

co się dzieje z pamięcią i dlaczego coraz trudniej jest zapamiętywać. Osnową, wokół 

której budowana jest narracja, będą choroby takie jak Alzheimer, Parkinson i inne. Pani 

Dyrektor podziękowała p. Radnemu, Piotrowi Grudzińskiemu, który poprzez swoje 

media przekazuje te informacje bezpośrednio do społeczeństwa, oraz Dyrektor CKiSz,  

p. Monice Pławskiej, która jest orędownikiem tych inicjatyw. Pani Dyrektor podkreśliła, 

że budując przestrzeń i świadomość profilaktyczną, nie można tego robić bez 

współpracy, dialogu, feedbacku i tego aby wspólnie usiąść nad jakąś inicjatywą, 

popracować. Pani Dyrektor podziękowała również Kołom Gospodyń Wiejskich 

zaangażowanym w organizację oraz społeczności Zrębina oraz Rybitw. Kontynuując,  

p. Dyrektor podziękowała p. Radnym, członkom Komisji Zdrowia, którzy 

odpowiedzieli na prośbę o spotkanie w dniu dzisiejszym po sesji, na którym zostanie 

przekazane kilka kluczowych informacji, które dotyczą także funkcjonowania placówki 

i p. Radni jako emisariusze w społeczeństwie będą mogli informować społeczeństwo  

o tym spotkaniu.  

Pan Piotr Grudziński – radny Rady Miejskiej podziękował p. Paulinie Mielnik – 

dyrektor Przychodni Zdrowia w Połańcu za organizację tej konferencji oraz p. Monice 

Pławskiej – dyrektor Centrum Kultury i Sztuki za pomoc w organizacji. Następnie  

p. Radny poruszył kwestię sytuacji związanej z remontem dróg na drodze krajowej  

w Połańcu podkreślając, że odbywa się to w godzinach 14:00 – 15:00. Zapytał, czy  

p. Burmistrz może wystosować pismo do Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad  

w Kielcach, by zaczęto konsultować z urzędem gminy te remonty, żeby nie dochodziło 

do takiej sytuacji jaka było ostatnio, że z nikim tego nie skonsultowano i miasto było 

sparaliżowane – przejazd z mostu na Wiśle do centrum Połańca zajmował w pewnym 

momencie 50 minut – do godziny. Ponadto to nie jest pierwszy raz, bo zazwyczaj dzieje 

się to właśnie w takich godzinach, kiedy jest największe natężenie ruchu w Połańcu, 

czyli 14:00 – 15:00, kiedy ludzie wychodzą z elektrowni, wracają z Mielca, Staszowa 

albo w piątki, kiedy jest dzień targowy. Kończąc, p. Radny zapytał, czy można coś 

zrobić z tą sytuacją.  
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Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy powiedział, że Urząd Miasta i Gminy nie 

jest informowany o takich pracach remontowych na terenie drogi krajowej w przebiegu 

przez Miasto i Gminę Połaniec. Gmina zawsze zwraca się do służb, aby te roboty nie 

były realizowane w piątek w dzień targowy, niemniej jednak trzeba się zwrócić i jak  

p. Radny słusznie zauważył, napisać pismo do dyrekcji w Kielcach, bo widać, że 

jednostki terenowe nie zwracają uwagi na mieszkańców. Sam jadąc z konwentu z Mielca 

na spotkanie między mostem a rondem widział jak droga była zakorkowana. Od ronda 

do drugiego ronda w kierunku Połańca przejazd zajmował ok. godziny. Myśli, że te 

roboty wszystkie można właściwie przeprowadzić i albo jest osoba nieodpowiedzialna 

albo panowie, którzy wykonują te usługi nie są do końca mobilni. Zauważono taką 

sytuację już nie pierwszy raz i na pewno po dzisiejszej sesji zostanie napisane pismo, 

żeby wybrzmiało to również od p. Radnych, że są zaniepokojeni sytuacją, która ma 

miejsce. Sprzątanie po zimie i inne remonty typu malowanie pasów też nie wiadomo, 

dlaczego jest organizowane w piątki. Urząd spróbuje ustalić, dlaczego tak się dzieje. 

Kontynuując, p. Burmistrz podziękował za udział w uroczystościach, które 5 maja 

rozpoczęły obchody 230 rocznicy ogłoszenia Uniwersału Połanieckiego, jak również 

760 rocznicy nadania praw miejskich dla Połańca, uczestnictwo w złożeniu kwiatów 

pod pomnikiem Tadeusza Kościuszki, uczestnictwo w uroczystym odsłonięciu muralu 

poświęconego 230 rocznicy ogłoszenia Uniwersału Połanieckiego, 760 rocznicy 

nadania praw miejskich oraz 45 – lecia istnienia Enea Elektrownia Połaniec, jak również 

za uczestnictwo we mszy świętej na Kopcu Kościuszki. 

Pan Jan Makuła – radny Rady Miejskiej powiedział, że w kampanii wyborczej 

deklarował, że zajmie się opłatami za czynsz mieszkańców spółdzielni i w związku  

z tym w dniu dzisiejszym złożył w tej sprawie projekt uchwały do Zarządu Spółdzielni 

Mieszkaniowej w Połańcu. 12 czerwca 2024 r. odbędzie się Walne Zgromadzenie 

Wspólników, na które zaprasza mieszkańców osiedla, gdyż będzie tam omawiał ten 

projekt uchwały i przedstawi propozycje, które złożył do spółdzielni. Ta uchwała ma na 

celu obniżenie opłat za mieszkania.  

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy podziękował w imieniu Urzędu Miasta  

i Gminy p. Danucie Kotlarz – prezes Spółdzielni Mieszkaniowej w Połańcu za 

zaproszenie na to spotkanie. W związku z tym, że na terenie Miasta i Gminy planuje się 

etapową modernizację sieci ciepłowniczej, chce przedstawić na tym spotkaniu nowe 

pomysły i nowe rozwiązania, które na pewno będą z korzyścią dla mieszkańców miasta 

i gminy, którzy korzystają z systemu ciepłowniczego. 

Pan Roman Łowicki – mieszkaniec gminy zapytał, czy do urzędu jest przyjęty Rzecznik 

Prasowy i czym to jest uzasadnione. 

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy poinformował, że jeśli chodzi o przyjęcie 

Rzecznika Prasowego do Urzędu Miasta i Gminy, odbyło się postępowanie i jest osoba 
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wyłoniona. Chodzi o to, by iść w kierunku komunikacji między Urzędem Miasta  

i Gminy z mediami i w tym duchu należy iść – z informacją dla wszystkich 

mieszkańców. Jest to nie tylko funkcja Rzecznika, ale również dotyczy innych 

sprawach, które gmina chce podejmować. Pan Burmistrz dodał, że był długoletnim 

prezesem spółek, wywodzi się również z podmiotu prywatnego i chce przenieść trochę 

takich informacji do działalności samorządowej – myśli, że z korzyścią dla 

mieszkańców i z informacją do mieszkańców Miasta i Gminy Połaniec o wszystkich 

realizowanych zadaniach. Gmina chce też to rozszerzyć poprzez świetlice, rady 

sołeckie, sołtysów, żeby te informacje dość szybko były zgłaszane do Urzędu Miasta i 

Gminy, by urząd podejmował wszystkie te działania, na które mieszkańcy zwracają 

uwagę – szczególnie chodzi o tych mieszkańców, do których nie docierają media 

społecznościowe. Tu mieszkaniec powiedział, że zrozumiał z tego, że jest to zasadne i 

konieczne. Następnie mieszkaniec podjął temat ul. Mieleckiej informując, że było 

spotkanie z p. Stanisławem Altenbergiem ze Starostwa Powiatowego w Staszowie, 

dotyczące spowolnienia ruchu drogowego na tej ulicy, które nie będzie uciążliwe dla 

mieszkańców, sąsiadów. Myślał, że uda się coś zrobić przed wakacjami, ale jest za krótki 

okres czasu. Poprosił, by pamiętać o tym temacie bowiem jest to bardzo ważna sprawa 

dotycząca bezpieczeństwa i nie tylko jemu powinno na tym zależeć. Z ulic 

prowadzących do ul. Mieleckiej zjeżdżają dzieci na rolkach, a nie każdy kierujący 

pojazdem ma świadomość i odpowiedzialność, że może się mu w każdej chwili na 

drodze pojawić dziecko. Tu p. Burmistrz odnosząc się do tematu powiedział, że jeśli 

chodzi o bezpieczeństwo, co roku gmina zwiększa środki na służby, właśnie na te okresy 

letnie. Budowany albo rozbudowywany jest monitoring i tu też będą jeszcze 

podejmowane wspólne działania by ten monitoring był coraz bardziej rozbudowywany. 

Jeśli chodzi o spowolnienie ruchu na ul. Mieleckiej, odbyły się takie spotkania. Byli  

u mieszkańca, jak również w terenie, przy czym mieszkaniec się tam nie udał. Chodziło 

głównie o progi lub inne rozwiązania tzw. szykany i te rozwiązania są w opracowaniach 

Zarządu Dróg Powiatowych, gdyż jest to ulica Zarządu Dróg Powiatowych  

i ewentualnie można wdrożyć działania policji, aby tam służby częściej monitorowały  

i sprawdzały ten odcinek. Winnica jest obecnie remontowana przez Zarząd Dróg 

Powiatowych. Pan Burmistrz podkreślił, że gminie zależy na bezpieczeństwie.  

Z doświadczenia, z opowieści mieszkańców wie, że pomiędzy ulicą Mielecką  

a Osiedlem wybudowano łącznik, który nie ma parametrów bezpiecznej drogi, bo jest 

kąt nachylenia powyżej 12 stopni. Zostało to zabezpieczone na tym odcinku. Jeśli 

chodzi o zimowe utrzymanie dołożył starań, żeby w pierwszej kolejności zjazd był 

obsypany piachem na tym odcinku, który jest krótki i dość stromy.  Na przyszłość trzeba 

się zastanowić i albo przebudować, albo zmienić organizację ruchu na tym odcinku. Tu 

mieszkaniec powiedział, że nie był na spotkaniu, gdyż poprzedniego dnia wyszedł ze 

szpitala i czuje się usprawiedliwiony, natomiast 3 tygodnie temu również było 

spotkanie, na którym był p. Zastępca. Na spotkanie, wraz z p. Stanisławem 
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Altenbergiem przyjechała Pani Projektant, która miała zaproponować rozwiązanie tego 

problemu. Następnie mieszkaniec nawiązał do budowy przychodni zdrowia, pytając na 

czym ma być zakończony 1 etap budowy. Tu p. Burmistrz zaprosił mieszkańca do 

Urzędu Miasta i Gminy, gdzie zostaną mu przedstawione wszystkie niezbędne 

informacje. Postępowanie przetargowe jest ogólnodostępne. Dziś p. Radni pracują od 

9:00 i wydaje się, że pytania mieszkańca są zasadne, ale chciałby je spisać albo mieć  

w wersji pisemnej, żeby mu dokładnie odpowiedzieć a na sesji nie absorbować tego 

czasu. Tu mieszkaniec powiedział, że wydawało mu się, że jest to proste pytanie, ale 

prosi, żeby w jakiś sposób przedstawić, co ten 1 etap budowy zawiera. Następnie 

mieszkaniec poprosił o odpowiedź pisemną, ile w gminie jest jeszcze budynków krytych 

eternitem, gdyż jest to nieprzyjemna sprawa i zagrożenie dla zdrowia i życia. Zapytał 

również, czy są jakieś dopłaty i nadzieja, że te ilości zostaną zmniejszone. Tu  

p. Burmistrz powiedział, że to są własności prywatne. Jest możliwość, jest program 

usuwania azbestu do 2035 roku na terenie Miasta i Gminy Połaniec. Jest to realizowane 

przez Urząd Miasta i Gminy, Starostwo Powiatowe w Staszowie, jak również gmina 

korzysta ze środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Są programy, 

które mówią o tym, że jest możliwość pozyskania środków nawet na samo zdjęcie, 

utylizację eternitu, natomiast na nowe pokrycie dachowe trzeba sobie pozyskać środki 

albo mieć te środki. W tamtym roku było 28 wniosków. Zostanie mieszkańcowi 

przedstawione, ile było wniosków w tym roku tylko że to są indywidualne 

gospodarstwa.  Czasami są takie budynki, co do których nie ma prawa dysponowania, 

bo jest np. 20 udziałowców, z czego jeszcze np. 5 jest w Ameryce, dlatego to nie są takie 

proste tematy. Gmina zachęca do wymiany. Co roku jest ten program uruchamiany.  

W tym roku też składano wniosek. Pierwszy chyba został odrzucony. Pan Burmistrz 

zachęcił mieszkańców do utylizacji, wymiany tego pokrycia dachowego na nowe. 

Wiadomo, że wiąże się to nie tylko ze zdjęciem eternitu, ale niejednokrotnie z wymianą 

konstrukcji dachowej, całej więźby, na co również potrzebne są środki finansowe.  

Następnie mieszkaniec Gminy zapytał, ile podrożyła koszty inwestycji, wymiana gruntu 

pod przedszkole, w związku z tym p. Jarosław Kądziela – zastępca Burmistrza Miasta  

i Gminy powiedział, że nie była to wymiana gruntu, lecz stabilizacja gruntu, która nie 

podrożyła kosztów.  Tu mieszkaniec powiedział, że sam widział, że wywożono ił,  

w związku z tym p. Zastępca powiedział, że w projekcie było założone do jakiej 

głębokości. Z uwagi na wysoki stan wody uznano, że ta technologia nie będzie 

gwarantowała pewnej stateczności i zmieniono to na stabilizację gruntu cementem i tak 

się to odbyło – bez kosztów. Być może wywożono grunt z wykopów fundamentowych, 

który do pewnej głębokości musiał być wykonany zgodnie z przemarzaniem gruntów 

na tym terenie. Kończąc, mieszkaniec powiedział, że przejeżdżając przez rynek  

w Połańcu nie widać – nie ma żadnego akcentu wskazującego, że jest to miasto związane 

z Tadeuszem Kościuszką oraz Uniwersałem Połanieckim. Zapytał, czy można podjąć 
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ten temat i niedużymi kosztami podjąć działania dające obraz przejeżdżającym, że jest 

to miasto związane z Tadeuszem Kościuszką. 

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy powiedział, że dziś p. Radni podjęli 

uchwałę na temat budżetu obywatelskiego, w którym jest zaplanowane ok. 400 000 zł, 

więc trzeba podjąć taką inicjatywę, zgodnie z regulaminem tego zadania. Pan Burmistrz 

dodał, że jest to do zrobienia. Na pytanie mieszkańca, czy p. Burmistrz proponuje by 

złożyć tę propozycje jako wniosek obywatelski, p. Burmistrz powiedział, że po to jest 

tworzony ten budżet obywatelski, żeby to była inicjatywa społeczna i np. żeby 

społeczeństwo wskazało, że na rynku chce wykonać jakąś np. postać Tadeusza 

Kościuszki na koniu, który będzie przypominał, że 7 maja 1794 r w Połańcu został 

ogłoszony Uniwersał Połaniecki.   Pan Burmistrz dodał, że Połaniec widać we 

Wrocławiu, Krakowie i innych miejscach jako miasto związane z postacią Tadeusza 

Kościuszki. W bieżącym roku była 230 rocznica ogłoszenia Uniwersału Połanieckiego 

więc może taka inicjatywa by powstała, żeby cały rok w Połańcu był Kościuszkowski. 

Jest maj kościuszkowski, 5 bieg kościuszkowski, w którym wzięły udział osoby  

z różnych stron Polski, przy czym brakowało obozu kościuszkowskiego i strojów. Pan 

Burmistrz dodał, że uważa, iż wszyscy mieszkańcy powinni się zaangażować w to, żeby 

ten Uniwersał Połaniecki był marką reklamową Połańca. 

Ad. 8 

       Wobec wyczerpania zaplanowanego porządku obrad p. Małgorzata Walenciak – 

przewodnicząca Rady Miejskiej podziękowała wszystkim obecnym na sali za przybycie 

na III sesję Rady Miejskiej w Połańcu i zamknęła obrady. 

 

Na tym protokół zakończono. 
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Agnieszka Janowska 

 

                                                                       

 


